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Proces verbal  
 

încheiat astăzi, 10.09.2018, în cadrul şedinţei publice ordinare a Consiliului Local 
al comunei Bixad, judeţul Satu Mare.  
La  şedinţa, care este publică, sunt prezenţi 14 consilieri din 15  şi anume: domnii,  
BERCE GRIGORE, FINTA GRIGORE-IACOB ,  FINTA IOAN,   GALE VASILE , 
MANITA MIHAI,  TATAR IOAN, TORZ IOAN, GRIGORUT  IOAN, MOLDOVAN 
VASILE,  POP VASILE, HONCA GHEORGHE, BURA VASILE,  GHERE GRIGORE si 
DOBIE  IOAN; absenteaza dl. consilier local Man Felician . 
Sedinţa poate începe, deoarece sunt prezenţi 14 consilieri locali în funcţie, fiind 
astfel respectat art. 40, alin. 1 din  Legea nr.215/2001, a administraţiei publice, 
republicată, cu modificările şi completările ulterioare.  
Deasemenea la şedinţă mai participă  doamna Qawasma Diana, contabil cu 
atributii delegate, precum si urmatorii cetateni din Comuna Bixad:Brezan Irina, 
Magurean Maria, Bledea Irina, Bledea Maria, Oros Maria, Magurean Ana, Magurean 
Ion, Bledea Gheorghe, Bledea Vasile, Finta Ioan, Bledea Gheorghe, Bogdan 
Gheorghe, Hurezan Ion, Finta Gheorghe, Marcus Gheorghe, Chesches Vasile, Zob 
Grigore, Hurezan Ioan, Oros Toader, Codrea Mihai, Tatar Vasile, Moldovan Emilian. 
Secretarul UAT C Bixad le reaminteste consilierilor locali prezenti dispozitiile art. 46 
din Legea nr. 215/2001  ….. “Nu poate lua parte la deliberare şi la adoptarea 
hotărârilor consilierul local care, fie personal, fie prin soţ, soţie, afini sau rude până 
la gradul al patrulea inclusiv, are un interes patrimonial în problema supusă 
dezbaterilor consiliului local, cu excepţia situaţiilor prevăzute la art. 57 alin. (4^1) 
şi art. 101 alin. (3^1).  Hotărârile adoptate de consiliul local cu încălcarea 
dispoziţiilor alin. (1) sunt nule de drept. Nulitatea se constată de către instanţa de 
contencios administrativ. Acţiunea poate fi introdusă de orice persoană 
interesată.”…………………. 
Deasemenea  consilierilor locali li s-a inmanat si procesul verbal de la sedinta 
anterioara; prin urmare acesta se supune aprobarii consilierilor locali, potrivit 
dispozitiilor art. 42, alin. 5 din  Legea nr.215/2001, a administraţiei publice, 
republicată, cu modificările şi completările ulterioare . Se aproba cu unanimitate de 
voturi=14 voturi pentru.  
 

 

 

 



                                                                                                 
Presedintele de sedinta da citire proiectului ordinii de zi: 
Primarul Comunei Bixad, judeţul Satu Mare 
Având în vedere Ordonanţa Guvernului nr.35/2002 pentru aprobarea 
Regulamentului-cadru de organizare şi funcţionare a consiliilor locale;  
vă invită să luaţi parte la şedinţa publică  ordinara a Consiliului Local Bixad 
pentru ziua de   
Luni , 10.09.2018, orele 17,00 , care se va ţine în sala de şedinţe a Consiliului 
Local Bixad. 
ORDINEA DE ZI:       
1.Proiect de hotarare cu privire la rectificarea bugetului de venituri si cheltuieli al 
Comunei Bixad, judetul Satu Mare pe trimestrul IV, anul 2018; 
2.Proiect de hotarare cu privire la modificarea listei de investitii aprobata prin HCL 
nr.5/21.02.2018; 
3. Proiect de hotarare cu privire la darea in folosinta gratuita a “Monumentului 
Eroilor de Razboi din localitatea Trip, Comuna Bixad”, pe durata executarii 
lucrarilor de reabilitare si pentru organizarea activitatilor ce vor viza aniversarea 
Centenarului incheierii Primului Razboi Mondial si al Marii Uniri; 
4.Diverse. 
Proiectul ordinii de zi  se supune aprobarii. 
Se aproba cu unanimitate de voturi=14 voturi pentru 
 
dl. Presedinte HONCA GHEORGHE  da citire punctului nr.1 de pe ordinea de zi 

1.Proiect de hotarare cu privire la rectificarea bugetului de venituri si 
cheltuieli al Comunei Bixad, judetul Satu Mare pe trimestrul IV, anul 
2018; 
Are cuvantul d.na contabil Qawasma Diana, care citeste raportul de specialitate 

Are cuvantul dl. consilier Ghere Grigore, cares pune ca un i s-au pus la dispozitie 
listele cu situatiile financiare din contabilitate, cu privire la receptii, la strazi, etc.; 
Are cuvantul dl. Presedinte HONCA GHEORGHE, dumnealui fiind de parere ca daca 
ar solicita explicatii de la d.ra contabil, aceasta I le-ar acorda, nu s-ar impotrivi sa-I puna 
la dispozitie chiar documente;  

 
După încheierea dezbaterilor domnul preşedinte de şedinţă, HONCA 

GHEORGHE, supune proiectul de hotărâre spre aprobarea consilierilor 
locali; acesta s-a adoptat cu majoritate de voturi de către consilierii 
locali prezenţi (13 voturi pentru); se abtine dl. Consilier local Ghere 
Grigore. 
 
dl. Presedinte HONCA GHEORGHE  da citire punctului nr.2  de pe ordinea de zi 

 
2.Proiect de hotarare cu privire la modificarea listei de investitii aprobata prin HCL 
nr.5/21.02.2018; 
 



                                                                                                 
Are cuvantul d.na contabil Qawasma Diana, care citeste raportul de specialitate 

In cuprinsul raportului se prezinta fiecare obiectiv, precum si necesitatea finantarii 
acestora; 
 
Are cuvantul dl. Consilier local Ghere Grigore  
Il roaga pe dl. Primar sa explice mai detaliat motívele pentru care obiectivele respective au 
fost  incluse in lista de investitii. 
 
Are cuvantul dl. primar 
 Punctual dl. Primar Tatar Ioan explica urmatoarele: 

- Va construi o cruce in cimitirul care este administrat de catre una dintre parohiile 
ortodoxe din comuna pentru ca este un centenar, pentru ca in acel cimitir sunt 
ingropati eroi care si-au dat viata pentru tara; tot acolo autoritatea a facut si un 
gard si o parcare, cimitirul aflandu-se pe drumul judetean, etc. 

- Pentru rampe – dl. Primar spune ca a identificat pe raza comunei, impreuna cu dl. 
Viceprimar, bineinteles, locuri pentru amplasarea acestora; rampele sunt utile atat 
pentru cetateni cat si pentru serviciul de salubrizare ( pentru efectuarea serviciului 
de salubrizare de colectare selectiva, etc.) 

- Din causa ca nu ne putem conforma la anumite  conditii impuse de catre 
constructor, in ceea ce priveste reteaua de apa, am transferat anumite sume la 
construiré strazi in comuna, drept pentru caree u am anumite propuneri de 
sfaltare/betonare a unor strazi; daca si dvs. Aveti propuneri sunteti invitati sa le 
faceti: 

1.strada de la Demian Sorin pana in fata scolii; 
2.parcarea de langa PECO pana in colt la Puiu Rusului; 
3.strada Fabricii de la Grisa pana in colt la Grigorut; 
4. au ramas 250 m. de la Biserica Romano/Catolica (totalul drumului ar fi de 750 m.) 
plus o solicitare facuta de un grup de cetateni din comuna; 
 
-propuneri ale consilierilor locali 
 
Are cuvantul dl. Consilier local Ghere Grigore 
 
Propune sa se lucreze pentru drumul catre Magurice- ca are primarul o verisoara 
acolo, care un-si poate trimite copilul la scoala…., precum si drumul de sub Magura 
Teiului- de la Fartai in sus de la Ceterasul…. 
La randul sau si dl. Primar ii raspunde domnului consilier local ….. despre mama d.lui 
consilier local Ghere, etc…. 
Deasemenea, dl. Primar considera ca trebuie sa se lucreze la strazile care au prioritate. 
 
Are cuvantul dl. Consilier local Dobie Nelu 
 
Parca a ramas ca asfaltam strada Fabricii ( dumnealui asa stie…) 
… tot asa stie si dl. Consilier local Grigorut; 
 



                                                                                                 
dl. Primar spune ca acolo sunt niste capete de drum si ca va fi la un moment dat un 
proiect pentru anul 2020; spera, de fapt ca va prinde un proiect pentru unul 2020; 
poate va fi o rectificare bugetara la sfarsitul anului ( facem ce putem….), insa, daca 
dvs. Considerati, facem strada asta, un facem strada pe care merg copiii la scoala si o 
asfaltam pe cealalta. 
 

Propunere dl. Consilier local Gale: 
 

 Chiar am votat strada Fabricii, acolo a fost o discutie despre strazile cu panta; pe Dambul 
Popesc este betonat si un putem da cu sare; trebuie gandita si rezolvata.  
 
Propunere dl. Consilier local Pop: 
 
dl. consilier local un este de acord cu betonul pentru ca acest material un sufera modificari 
si mai crede ca ar trebui ca autoritatile sa se gandeasca si la satul Bixad 
are cuvantul dl. Primar 

am asfaltat in 2018 strada Joseni; mai spune dl. Primar si ca are importanta materialul 
folosit pentru ca se fac lucrari de apa si canalizare in comuna. 
 

Are cuvantul dl. Consilier Grigorut Ioan 
 
mi-au luat-o inainte dl consilier Dobie si dl. Gale; s-a mai discutat si despre Pitoc …. Sa 
legam Manastirea; 
… sa se lege complet pana la targ, insa, prioritate are canalizarea si apa 
 
Are cuvantul dl. Consilier Bercea 
  
Este de acord cu proiectul de hcl initiat de catre dl. Primar; este de acord cu construirea 
unei cruci, Doreste sa stie unde se vor amplasa cele 10 rampe; il felicita pe dl. Primar 
pentru finalizarea betonarii strazii Josani, etc.; este de acord cu drumul de la Demian Sorin 
catre scoala, cu drumul de la piata, etc. 
 
Are cuvantul dl. Consilier Torz 
dl. consilier spune ca este o singura biserica care nu are  asfalt…. 
 
Are cuvantul dl. Consilier Tatar Ioan 
 
… despre piata de alimente, sa facem ceva sa produca venit; este o investitie foarte mare 
si sa le mai punem si asfalt…. 
-strada de Mois intra, dar sa o lasam pentru cand va fi el primar 
-strada de la Cionca si pe Damb, un covor de asfalt; este foarte rea; strada care spala 
piatra, pe Fartai, ce merge de la Honca…. 
 
Are cuvantul dl. Consilier Bura 
Dumnealui Doreste sa se clarifice notiunile de asfaltare/betonare, mai concret sa se 
delimiteze una de cealalta; sa se stie ce se voteaza: asfalt sau beton…. 



                                                                                                 
Are cuvantul dl. Presedinte 
Am hotarat in sedintele anterioare ca vom face strada Fabricii…. 
 
Se supun la vot propunerile primarului 
 
Strada de la Demian la Scoala=14 voturi pt.; metoda de lucru= beton= 8 voturi pentru, 6 
voturi impotriva 
Strada Fabricii= 10 voturi pentru/4 impotriva; metoda de lucru asfalt=10 voturi pentru/4 
impotriva 
Piata de alimente=14 voturi pentru; metoda de lucru =beton=10 voturi pentru/4 voturi 
impotriva; sunt impotriva domnii consilieri Ghere, Gale, Bura si Tatar. 
Strada de la Griga Dorle= 14 voturi pentru; metoda de lucru =asfalt=14 voturi pentru 
Strada de la Biserica Romano Catolica Boinesti =14 voturi pentru; metoda de lucru 
=beton=14 voturi pentru 
Parcarea de la Grisa, coltul tot, pana in capat = 13 voturi pentru, se abtine dl consilier 
Tatar; metoda de lucru =beton=14 voturi pentru 
Strada Gavris pana la strada Preventor=14 voturi pentru; nu s-a votat si metoda de 
lucru… 

 
După încheierea dezbaterilor domnul preşedinte de şedinţă, HONCA 

GHEORGHE, supune proiectul de hotărâre, in forma propusa de catre dl. 
Primar, spre aprobarea consilierilor locali; acesta s-a adoptat cu 
unanimitate de voturi de către consilierii locali prezenţi (14 voturi 
pentru);  
 
dl. Presedinte HONCA GHEORGHE  da citire punctului nr.3  de pe ordinea de zi 

 
 Proiect de hotarare cu privire la darea in folosinta gratuita a 
“Monumentului Eroilor de Razboi din localitatea Trip, Comuna Bixad”, pe 
durata executarii lucrarilor de reabilitare si pentru organizarea 
activitatilor ce vor viza aniversarea Centenarului incheierii Primului 
Razboi Mondial si al Marii Uniri; 
 
Are cuvantul secretarul UATC Cojocaru Mioara 
 
Citeste adresa pe care Consiliul local Bixad a primit-o de la Consiliul Judetean Satu Mare, 
respectiv Muzeul Judetean; dupa care citeste si proiectul de hcl initiat de catre primar ; 

 
După încheierea dezbaterilor domnul preşedinte de şedinţă, HONCA 

GHEORGHE, supune proiectul de hotărâre, in forma propusa de catre dl. 
Primar, spre aprobarea consilierilor locali; acesta s-a adoptat cu 
unanimitate de voturi de către consilierii locali prezenţi (14 voturi 
pentru);  
 
 



                                                                                                 
Punctul 4 de pe ordinea de zi 
 
DIVERSE 
 
Are cuvantul dl. Primar 
 
Le aduce la cunostinta tuturor celor din sala de sedinte faptul ca doi consilieri locali : dl. 
Finta Ioan si dl. Ghere Grigore , au depus plangeri la mai multe institutii publice, printre 
care si primarie cu privire la construirea unei asa zise retele de apa de catre numitul 
Marcus Gheorghe, etc. 
La randul sau dl. Marcus Gheorghe a depus si d.lui o plangere cu privire la faptul ca cei 
doi construiesc si dumnealor, fara autorizatie …. 
Plangerile celor doi consilieri locali au generat niste controale: ca exemplu cel efectuat de 
catre primarie, de catre cei de la Apele Romane, etc…. 
Contabilul primariei, pus de catre primar, citeste raspunsul pe care cei de la Apele 
Romane, l-ar fi formulat catre dl. Marcus; tot contabilul primariei, tot pus de catre primar 
citeste niste extrase din postarile de pe o pagina de facebook , pagina care are ca titular 
pe dl consilier local Ghere; pentru ca contabilul se poticneste in exprimare, primarul roaga 
secretarul sa citeasca din acele postari. 
Tot primarul localitatii ii felicita pe sateni cu privire la faptul ca au introdus retele de apa 
pe banii lor, dar le si spune ca trebuie sa se puna in legalitate, sa obtina autorizatii, in caz 
contrar dumnealui va lua masuri cu privire la sistarea acelor lucrari efectuate de catre 
cetateni (plangeri penale, amenzi, etc.). 
 
Are cuvantul dl. Presedinte Honca   
 
Dumnealui le spune tuturor ca nu este bine sa se ajunga la astfel de discutii; este bine sa 
se clarifice pana se va rezolva cu aductiunea de apa…. 
Ies din sala de sedinta domnii consilieri locali Grigorut si Dobie; 
 

Lucrările şedinţei publice ordinare  se declară închise. 
Preşedinte de şedinţă,                                                              Secretar U.A.T. 
consilier,                                                                                 Mioara  COJOCARU            
HONCA GHEORGHE                                                     


